
چهارشنبه 18 اسفند 1395   9 جمادی الثانیه 1438 
12 صفحه  1000 تومان سال چهارم   شماره987 
W e d 8 M a r . 2 0 1 7  1 2 p a g e

اقتصاد ي، سیاسي و اجتماعي 
.www  مش��اهده ك�نی�د. te ja ra ton l ine . i rن�س�خه ال�كت�رون�ی�ك روزن�ام�ه را ه��ر روز در س��ايت

پیشنهاد  تجارت

نايب رييس کانون بازنشستگان تهران
 در گفت و گو با »تجارت« تاکيد کرد:

منافع بازنشستگان 
قربانی سياست

استانداردهاي جديد 
کيفيت روي ميز 

خودروسازان

رونمايی از تخلفات
جديد شهرداری تهران
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س��امانه سهام عدالت از 
روز گذشته رسما شروع 
به کار کرد و مش��مولين 
مي توانن��د اطلاعات مربوط به س��هام 
خ��ود و مي��زان بدهي خود و ... را در اين 
س��امانه رديابي کنند. براي 49 ميليون 
و 226 ه��زار و 193 نفر صورتحس��اب 
س��هام عدالت تهيه شده است و به آنان 
اعلام مي شود چقدر سود به سهام آنان 

تعلق مي گيرد...
ادامه در صفحه 4

مجتبي آزاديان
روزنامه نگار

mojtaba.azadiyan@gmail.com

سرمقاله

کره ش��مالي هر روز به 
قابلي��ت حمله هس��ته 
اي به امري��کا نزدي��ک 
مي ش��ود اما اي��ن اتفاق رخ نخواهد داد 
مگ��ر اينکه دونالد ترامپ کاري بس��يار 
جس��ورانه انجام ده��د. دونالد ترامپ با 
پرسش��ي مهمتر از شنود تلفنش توسط 
اوبام��ا روبروس��ت و آن چگونگي حل 
مش��کل کره اس��ت. امکان دسترس��ي 

کره شمالي به ...
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ترامپ جفت خود را در 
پیونگ يانگ پیدا كرده است!

مردم بالاخره
 سهامدار واقعی می شوند

شان اوگريدي
اينديپندنت

يادداشت

دومين اجلاسيه رسمي مجلس خبرگان رهبري در دوره پنجم برگزار شد که با سخنراني 
رييس خبرگان آغاز شد و ديگر اعضاي خبرگان در اين جلسه به سخنراني پرداختند. 
اما رئيس جمهوري در حاشيه اين اجلاس گفت: انتخابات در ايران آزاد، سالم، رقابتي و 
دموکراتيک است و آناني که به انتخابات ايران انتقادي دارند، بايد نگاهي به انتخابات 
اخير و مس��ائلي که خودش��ان داش��تند بيندازند.به گزارش ايسنا، حجت الاسلام حسن 
روحاني مجلس خبرگان را يکي از ارکان بسيار مهم در نظام جمهوري اسلامي ايران 

دانست و گفت: گرچه کار اصلي اين مجلس ....

آمريكايي ها انتخابات خودشان را  اصلاح كنند

کاريکاتور امروز/ صفحه12

صفحه2

لاريجان��ي در برنام��ه رونمايي از خودرو جديد س��ايپا 
گفت: از اينکه اضطراب هاي مالي س��ايپا به س��امان 
رس��يده اس��ت خوش��حالم و اميدوارم همين فکر و 
ش��يوه مديريت در بخش هاي مختلف صنعت تسري 
يابد. به گزارش روزنامه تجارت به نقل از س��ايپانيوز، 
محصول جديد س��ايپا با نام کوييک با حضور رييس 
مجلس شوراي اسلامي، وزير صنعت معدن و تجارت، 
رييس و اعضاي کميس��يون صنايع و معادن مجلس 
و مديران ارش��د صنعت خودروس��ازي و قطعه سازي 

رونمايي شد.
دکتر لاريجاني رييس مجلس ش��وراي اس��لامي در 
مراسم رونمايي از کوييک با ابراز خوشحالي از گزارش 
عملکرد س��ايپا، تصريح کرد: س��ايپا يکي از واحدهاي 
مهم توليدي کشور است و مجلس همواره در جريان 
مش��کلات اين ش��رکت بوده اس��ت که خوشبختانه 
گزارش هاي ارائه ش��ده حاکي از بهبود وضعيت مالي 
سايپا در سال جاري است. وي افزود: خودروسازي يک 
بخش مهم و پايه اي صنعت است و لذا وضعيت اين 
صنعت براي مجلس از اهميت ويژه اي برخوردار است. 
وي تاکيد کرد: ايجاد خلل در صنايع براي اقتصاد کشور 
مض��ر اس��ت و با اخت��لال بخش هاي صنعتي اقتصاد 
کشور دچار اختلال خواهد شد. رئيس مجلس شوراي 
اس��لامي گفت: براي مديران ارش��د نظام مهم است 
ک��ه چگونه مديريتي ب��ر بنگاه هاي اقتصادي اعمال 
ش��ود تا اقتصاد کش��ور دچار اختلال نشود و امروزه با 
مديريت درست، سايپا در حال پيشرفت است که جاي 
قدرداني دارد و نقش همبستگي کارکنان در موفقيت 
سايپا بسيار موثر بوده و جاي تبريک دارد. لاريجاني 
ب��ا بي��ان اينک��ه يکي از ضعف هاي کش��ور در بخش 
تحقيق و توسعه است، اظهار کرد: به دليل بالا بودن 
هزينه هاي تحقيق و توسعه کمتر به اين موضوع توجه 
شده است در صورتي که بايد شرايط تحقيق و توسعه 
را در صناي��ع و بنگاه ه��اي توليدي فراهم کنيم. وي با 
اشاره به احياي واحد تحقيق و توسعه سايپا، گفت: افول 
اين مرکز تاس��ف بار و اما احياي آن خوش��حال کننده 
تر اس��ت. رييس مجلس ش��وراي اسلامي با تاکيد بر 
مشخص شدن جايگاه صنعت در استفاده از تسهيلات 
بانکي ادامه داد: مجلس ش��وراي اس��لامي در قانون 
برنامه شش��م س��هم صنعت از تسهيلات بانکي را 4٠ 
درصد پيش بيني کرده است. لاريجاني افزود: مجلس 
ش��وراي اسلامي مدافع صنعت است و تدابير خوبي با 
هدف حمايت از صنعت خودرو در نظر گرفته شده است. 
رييس مجلس شوراي اسلامي با بيان اينکه صادرات 
بخشي از اقتصاد مقاومتي است، تصريح کرد: اقتصاد 
مقاومتي به معناي توليدات با قابليت صادرات است. 
وي در پايان بر توجه خودروس��ازان به اهميت ايمني 

و محيط زيست تاکيد کرد.
محمدرض��ا نعم��ت زاده وزير صنعت معدن و تجارت 
نيز در اين مراس��م گفت: س��ايپا اولين و قديمي ترين 
خودروس��از کش��ور است که از بنيه فني قوي و خوبي 

برخوردار است.
وزي��ر صنع��ت معدن و تجارت گف��ت: با تلاش هاي 
انجام شده در صنعت خودروسازي، محصولات جديد 
خودرويي در راه است و دو قرارداد جديد در فروردين 
ماه س��ال آينده به امضا خواهد رس��يد و اين در حالي 

است که بايد ٥٠ درصد از محصولات توليدي صنعت 
خودرو با طراحي و برند داخلي عرضه شود.

نعمت زاده با بيان اينکه در گذش��ته مديريت ضعيف 
و مش��کلات مالي، س��ايپا را از مس��ير خود خارج کرد، 
اظهار داش��ت: در س��ال هاي گذشته مشکلات مالي 
در سايپا از مسائل فني پيشي گرفته بود و با توجه به 
اين مس��ائل يک مدير مالي براي س��ايپا انتخاب ش��د 
و عملکرد فعلي س��ايپا نش��ان مي دهد که اين انتخاب 

صحيح بوده است.
وي افزود: از س��ال ٨9 تا به امروز، اين ش��رکت سودده 
نبوده و خوشبختانه تا پايان سال به سوددهي خواهد 
رس��يد. وزير صنعت معدن و تجارت گفت: سياس��ت 
وزارت صنعت توليد 3 ميليون خودرو در کش��ور اس��ت 
که نيمي از آن به صورت مشارکت با برندهاي مطرح 
جهاني و مابقي با طراحي و برند داخلي توليد و عرضه 

خواهد شد.
وي با اش��اره به دو قراردادمنعقد ش��ده توس��ط سايپا و 
اي��ران خ��ودرو گفت: دو قرارداد ديگر در فروردين ماه 
سال آينده به امضا خواهد رسيد و اين در حالي است که 
در بخش قطعه سازي نيز تلاش هاي بسياري شده اما 

بايد حجم سرمايه گذاري افزايش يابد.
نعمت زاده خاطرنشان کرد: صنعت خودروسازي 1٨ 
درص��د از تولي��د ناخال��ص صنعت را برعهده دارد و در 
س��ال جاري اين صنعت رش��د 4٠ درصدي را تجربه 
کرده است و خوشبختانه سايپا در زمينه توليد از ساير 
رقبا پيش��ي گرفته و بيش از ٥٠ درصد رش��د توليد را 

داشته است. 
مهدي جمالي مديرعامل گروه خودروس��ازي س��ايپا 
نيز گفت: هرسال يک محصول جديد به بازار عرضه 
خواهيم کرد و خودرو کوييک حاصل سرمايه گذاري 
جدي سايپا در حوزه تحقيق و توسعه محصول است. 
مديرعامل گروه خودروس��ازي س��ايپا ب��ا قدرداني از 
حضور رئيس و نمايندگان مجلس و وزير صنعت معدن 
و تجارت گفت: سايپا بر اساس ديدگاه بلند استراتژي 
اقتصاد مقاومتي، توسعه محصول را با جديت در دستور 
کار دارد و معتق��دم ک��ه اج��راي اقتصاد مقاومتي يک 

تکليف شرعي است.
جمالي تصريح کرد: با همدلي و همبستگي در سايپا 

توانستيم در کمتر از يکسال به نقاط مثبتي برسيم.
وي افزود: سال گذشته در همين روزها سايپا با 17٠٠ 

ميلي��ارد تومان س��رمايه و 42٠٠ ميليارد تومان زيان 
انباشته رو به رو بود و از نظر قانون تجارت در شرايط 
ورشکس��تگي قرار داش��ت و با بيش از 1٠٠ ش��رکت 
زيرمجموعه مش��مول ماده 141 قانون تجارت ش��ده 
بود که خوش��بختانه با مصوبه مترقي مجلس شوراي 
اسلامي توانستيم با استفاده از اين فرصت تاريخي در 
پايان سال با تجديد ارزيابي، سرمايه شرکت را از 17٠٠ 
ميليارد تومان به 4٠٠٠ ميليارد تومان افزايش دهيم. 
جمالي تصريح کرد: با مديريت مالي و بازمهندس��ي 
ترازنامه ش��رکت توانس��تيم همکاري خود با سيستم 
بانکي و بازار سرمايه را بهبود بخشيم و توليد را که به 

شدت کاهش يافته بود، افزايش دهيم. 
مديرعامل س��ايپا با اش��اره به قرارداد سايپا و سيتروئن 
تاکي��د کرد: اين ق��رارداد يکي از بهترين قراردادهاي 
خودروي��ي اس��ت که 3٠ درص��د از محصولات توليد 
سايپاکاش��ان در شبکه صادرات سيتروئن قرار خواهد 
گرف��ت. وي ب��ه دي��دار قبلي خود ب��ا رييس مجلس 
شوراي اسلامي اشاره کرد و گفت: دکتر لاريجاني در 
ديدار قبلي به دو نکته در صنعت خودروسازي کشور 
تاکيد کردند که اول جلب رضايت مش��تريان با ارائه 
محصولات جديد و بهبود خدمات بود که هم با روح 
اقتصاد مقاومتي سازگاري دارد و هم با عملکرد بنگاه 
اقتصادي و دومين نکته مورد تاکيد ايش��ان طراحي 
محصول جديد و جلب رضايت مشتريان بود و امروز 
اع��لام مي کنم بالاترين بودجه در تحقيق و توس��عه 
طي ٥1 سال از زمان تاسيس سايپا تاکنون را در سال 
جاري به مرکز تحقيقات سايپا اختصاص داديم و نويد 
مي دهم که سايپا هرسال يک محصول جديد به بازار 
عرضه خواهد کرد و خودرو کوييک حاصل س��رمايه 
گذاري جدي سايپا در حوزه تحقيق و توسعه محصول 
است.  مدير عامل گروه خودروسازي سايپا از افزايش 
توليد سايپا در سال جاري خبر داد و گفت: توليد مهرماه 
سال گذشته سايپا 3٠٠ دستگاه بود که اين رقم امروز 

به روزانه 2٥٠٠ دستگاه افزايش يافته است.
جمالي اظهار داشت: امروز سايپا نزديک به 41 درصد 
از سهم بازار خودرو کشور را در اختيار دارد به طوري 
که طي يک سال گذشته بيش از ٨ درصد بازار جديد 
را به دست آورده است. وي تاکيد کرد: قطعا رونمايي 
از اين خودرو آغازي بر توسعه محصول و فعاليت هاي 

جديد سايپا است.

رييس مجلس در رونمايي از کوييک سايپا:

اميدوارم فکر و شيوه مديريت سايپا در بخش هاي مختلف صنعت تسري يابد
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مُهر اعتبار برسهام عدالت
جهانگيری: دارايی های دولت به جيب مردم رفت

بانک هراسی در بورس
پيش بينی زيان  4 هزار ميليارد تومانی بانک صادرات

تج�ارت- گ�روه ب�ورس : در ي��ک ماه گذش��ته دو نماد بورس��ي مربوط به 
بانک هاي تجارت و ملت پس از 6 تا 7 ماه بازگش��ايي ش��د و اين فرايند 
توقف و بازگشايي اين دو نماد علاوه بر مسدود کردن چندين هزار ميليارد 
تومان سرمايه مردم و عدم استفاده از اين سرمايه، در نهايت با خسارت چند 
هزار ميليارد توماني س��هامداران اين دو نماد بورس��ي نيز همراه ش��د. همه 
اين اتفاقات پس از ان رخ داد که در آخرين مجمع اين دو بانک به يکباره 
صورت هاي مالي و گزارش عملکرد دو بانک برعکس ابتداي سال با زيان 
همراه بود. در پي اين اتفاق بازگش��ايي نماد بانک صادرات که پيش بيني 
مي شد ضرري حتي بيشتر از بانک ملت و تجارت داشته باشد، به تعويق 
افتاد. اما مشاور رئيس کل بانک مرکزي به تازگي از زيان 4 هزار ميليارد 
توماني بانک صادرات در پي شفاف شازي صورت هاي مالي خبر مي دهد. 
اتفاقي که باز هم همزمان با بازگشايي وبصادر در بورس، افت محسوس 
شاخص کل را در پي خواهد داشت. يک سالي مي شود که بانک مرکزي 
تصميم قطعي خود را براي اصلاح صورت  هاي مالي بانک ها گرفته است؛ 
اقدامي ک��ه در هم��ان ابت��داي کار مخالفان جدي اي را در مقابل خود ديد. 
بانک مرکزي براي انجام مقررات بين المللي چاره اي جز اعمال اين قوانين 
ندارد، بنابراين طرحي براي اين اصلاحات در دستور کار بانک مرکزي قرار 
گرفت و احمد بدري، مش��اور رئيس کل بانک مرکزي و معاون پژوهش��ي 
پژوهشکده پولي و بانکي مرکزي، آن را دنبال کرد. بدري در گفت وگو با 

تسنيم، از پشت صحنه هاي اين طرح پرسروصدا، کشفيات عجيب وغريب 
از درون بانک ها و هيئت مديره ها و تعطيلي کميته حسابرسي بانک ها خبر 
داد و گفت مش��کلات بانک ها بس��يار فراتر از حقوق هاي نجومي مديران 
آن اس��ت. بدري درباره آغاز طرح اصلاح صورت مالي بانک ها مي گويد: 
شفاف س��ازي صورت هاي مالي، بخش��ي از پروژه بازطراحي نظام نظارت 
بانک مرکزي بر بانک ها بود که از بيان يک مسئله شروع شد؛ مسئله را هم 
خود آقاي سيف تعريف کرد. او ادامه مي دهد که مجبور بود براي اجراي 
پروژه اي با اين حساسيت، سيف ورود مستقيم داشته باشد. به همين دليل 
مي گويد: پيگيري هاي آقاي سيف خيلي مؤثر بود. او در همه جا در همه امور 
ريزودرشت و جايي که لازم بود شخصا پيگيري مي کرد و نظر کارشناسي 
مي داد. هرجا که کار گير مي کرد، ايشان ورود پيدا مي کرد. البته اين شرط 
من براي ش��روع کار بود؛ چراکه هر دو به خوبي مي دانس��تيم بدون ورود 
ايشان کار حساسي مثل اين پروژه در اين محيط پيش نخواهد رفت. بدري 
مي افزايد: بانک مرکزي س��ازوکار خودش را دارد. افرادي هم هس��تند که 
معمولا با هر تغيير مخالفت مي کنند؛ حالا به هر دليلي! بعضي مشکلات 
اين کار، به  واسطه پيچيده  و جدي بودن آن بود؛ وگرنه ظاهرا در کشور ما 
کار معمولي يا اصلا کارنکردن که هزينه اي ندارد. در  بخش��ي از کار هم 

مسائلي با وزارت اقتصاد پيش آمد که به شکلي حل شد ...

گزارش ويژه 

6بانك و بیمه

11آگهی

2سیاسی

 ـاروپايي بانک ايراني 
در يک قدمی تاسيس

علوی: خفه کردن قلم ها
 رسالت وزارت اطلاعات نيست

آگهی مناقصه عمومی28/م/95 دانشگاه علوم 
پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی مازندران

رجوع به صفحه 11

ويـتـريـن

رييس مجلس در رونمايي از کوييک سايپا:

اميدوارم فکر و شيوه مديريت سايپا
 در بخش هاي مختلف صنعت تسري يابد
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